
 

 

 

 

PRIJEDLOG 

 

 

Klasa:   

Urbroj:  

 

Zagreb,   
 

 

 

 

 

 

 

Predmet:  Zastupničko pitanje Ranka Ostojića, u vezi s ugovorima o dodjeli kvote 

biomase i ugovorima za otkup energije iz obnovljivih izvora energije 

 - odgovor Vlade  

 

 

Zastupnik u Hrvatskome saboru, Ranko Ostojić, postavio je, sukladno s 

člankom 140. Poslovnika Hrvatskoga sabora (Narodne novine, br. 81/13, 113/16, 69/17 i 

29/18), zastupničko pitanje u vezi s ugovorima o dodjeli kvote biomase i ugovorima za otkup 

energije iz obnovljivih izvora energije. 

 

Na navedeno zastupničko pitanje Vlada Republike Hrvatske, daje sljedeći 

odgovor: 

 

 Društvo Hrvatske šume d.o.o., Zagreb sukladno propisima i internim aktima 

vodi evidencije ugovora za prodaju drvne sječke i/ili prostornog drva za proizvodnju 

električne i/ili toplinske energije. Društvo Hrvatski operator tržišta energije d.o.o. (u daljnjem 

tekstu: HROTE) u razdoblju od 1. srpnja 2007. do 31. prosinca 2015. godine sklapalo je 

ugovore o otkupu električne energije po zajamčenoj otkupnoj cijeni s nositeljima projekata 

elektrana na biomasu, i ostalim nositeljima projekata na obnovljive izvore energije i 

kogeneraciju. O važećim ugovorima o otkupu električne energije po zajamčenoj otkupnoj 

cijeni vodi se evidencija koja je dostupna na internetskim stranicama HROTE-a. 

 

 Ugovori za prodaju drvne sječke i/ili prostornog drva za proizvodnju električne 

i/ili toplinske energije sklapani su na razdoblje od 14 odnosno 15 godina na temelju 

provedena četiri javna poziva/nadmetanja, u razdoblju od 2010. do 2016. godine. Ugovori su 

sklapani nakon dostave uporabne dozvole za objekt postrojenja za proizvodnju električne i/ili 

toplinske energije. U razdoblju sklapanja predmetnih ugovora vrijedile su odredbe tri Tarifna 

sustava za proizvodnju električne energije iz obnovljivih izvora energije i kogeneracije 

(Narodne novine, broj 33/07), zatim (Narodne novine, br. 63/12, 121/12 i 144/12), te 

(Narodne novine, br. 133/13, 151/13, 20/14, 107/14 i 100/15), stoga su ugovori sklapani 

sukladno tada važećem tarifnom sustavu na rok od 12 ili 14 godina uz iznimke propisane 

istima. 
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 Prema objavljenim podacima na službenim stranicama HROTE-a ukupno je 

sklopljen 71 ugovor o otkupu električne energije za projekte elektrana na biomasu, koje je 

HROTE sklopio s nositeljima projekata, od toga su postrojenja iz 24 ugovora sagrađena i 

priključena, dok postrojenja iz 31 ugovora još nisu puštena u pogon, a 16 ugovora je 

raskinuto. 

 

 Sklapanje ugovora kao i raskid istih nije u nadležnosti Vlade Republike 

Hrvatske. Ugovore o otkupu električne energije sklapa HROTE s nositeljima projekata, te 

ukoliko isti ne poštuju odredbe ugovora, HROTE donosi rješenje temeljem kojeg se raskida 

ugovor. 

 

 Tarifnim sustavima bilo je propisano da nositelj projekta podnosi HROTE-u u 

pisanom obliku zahtjev za sklapanje ugovora o otkupu električne energije. Zahtjevu za 

sklapanje ugovora, između ostalog, prilaže se i prethodno rješenje o stjecanju statusa 

povlaštenog proizvođača električne energije koje izdaje Hrvatska energetska regulatorna 

agencija (HERA). Odredbama ugovora je, između ostalog, propisano da se isti raskida u 

slučaju prestanka važenja prethodnog rješenja o stjecanju statusa povlaštenog proizvođača 

električne energije. Stoga, ukoliko se utvrdi da je prethodno rješenje prestalo važiti, HROTE 

donosi rješenje kojim se raskida ugovor. 

 

 Vlada Republike Hrvatske je, na sjednici održanoj 16. studenoga 2018. godine, 

utvrdila i uputila u Hrvatski sabor Konačni prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona 

o obnovljivim izvorima energije i visokoučinkovitoj kogeneraciji. Istim se između ostalog 

uređuje sustav poticanja proizvodnje električne energije iz obnovljivih izvora energije i 

visokoučinkovitih kogeneracija, registar obnovljivih izvora energije i kogeneracije i 

povlaštenih proizvođača, te status povlaštenog proizvođača električne energije.  

 

 

Eventualno potrebna dodatna obrazloženja u vezi s pitanjem zastupnika, dat će 

dr. sc. Tomislav Ćorić, ministar zaštite okoliša i energetike.  

 

 

 

  PREDSJEDNIK 

 

 

  mr. sc. Andrej Plenković 
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Zagreb, 5. listopada 2018. \

VLADI REPUBLIKE HR VA TSKE

U prilogu dostavljam zastupničko pitanje Ranka Ostojiča, zastupnika u 
Hrvatskom saboru, postavljeno sukladno članku 140. Poslovnika Hrvatskoga sabora.

Molim odgovorite na postavljeno zastupničko pitanje, sukladno odredbi članka 
142. stavka 1. Poslovnika Hrvatskoga sabora, u roku od 30 dana od dana kada je pitanje 
dostavljeno.
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Srfi



republika hrvatska
_ hrvatski sabor

A G R E B, Trg Sv. Marka 6
65

Primljeno; 0 4 -10- 2018HRVATSKI SABOR 
zastupnik 

Ranko Ostojić
Kl^; it'f.HCiiSK.) ozrtdka Qrg jed

i-';
ZZZHZZZZT7

T7~
Pril Vrij

Zagreb, 28. rujna 2018.
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Predmet: Zastupnička pitanja za mr. sc. Andreja Plenkovića, predsjednika 
Vlade Republike Hrvatske

Na temelju članka 140. Poslovnika Hrvatskoga sabora upućujem zastupnička 
pitanja za mr. sc. Andreja Plenkovića, predsjednika Vlade Republike Hrvatske.

- Vode li se evidencije ugovora sklopljenih s poslovnim subjektima kojima su 
dodijeljene kvote biomase iz Hrvatskih šuma za potrebe elektrana na biomasu i 
evidencije sklopljenih ugovora s poslovnim subjektima kojima su dodijeljeni povoljni 
ugovori za otkup tako proizvedene energije iz obnovljivih izvora energije - biomase?

- Na koji rok su sklopljeni ti ugovori?

- Ima li Vlada Republike Hrvatske saznanje da objekti većeg broja poslovnih 
subjekata kojima su dodijeljene kvote biomase iz Hrvatskih šuma za potrebe 
elektrana na biomasu kao i objekti većeg broja poslovnih subjekata kojima su 
dodijeljeni povoljni ugovori za otkup tako proizvedene energije iz obnovljivih izvora 
energije - biomase Još uvijek nisu sagrađeni?

- Ako Vlada Republike Hrvatske ima saznanja da objekti većeg broja poslovnih 
subjekata nisu izgrađeni, Je li upoznata i s razlozima neispunjenja ugovorne obveze 
odnosno razlozima tolikog kašnjenja?

- Što Je Vlada Republike Hrvatske učinila u prethodnom i ovom mandatu da se 
ispune ugovorne obveze poslovnih subjekata kojima su dodijeljene kvote biomase 
odnosno povoljni ugovori za otkup, a objekte nisu izgradili ni do danas?

- Hoće li se pristupiti raskidu ugovora s poslovnim subjektima koji nisu ispunili svoje 
ugovorne obveze?

Obrazloženje:
Postoje saznanja da velik broj poslovnih subjekata s kojima su sklopljeni 

predmetni ugovori nisu izgradili objekte koji su im potrebni za realizaciju ugovorne 
obveze, a da Vlada Republike Hrvatske nije poduzela ništa po tome pitanju, već da



se izmjenama uredbi i pravilnika prolongirao rok za ispunjenje uvjeta, odnosno iste se 
zadržalo u ,,igri“. Time se onemogućilo ostale subjekte koji nisu uvršteni u kvotu, a 
koji su odavno mogli sagraditi objekte, te energiju pustiti u mrežu, da ponovno 
apliciraju za dodjelu kvota odnosno potpisivanje ugovora za distribuciju te energije.

Dobrobit realizacije tih projekata za Republiku Hrvatsku ogledala bi se u 
smanjenju potreba RH za uvozom zelene energije, smanjila bi se emisija CO^ u 
Republici Hrvatskoj, uključivši pozitivne efekte za Hrvatsku elektroprivredu. Hrvatske 
šume i druge poslovne subjekte.

Molim odgovor na pitanja koja su u interesu cjelokupne hrvatske javnosti.

zastupnik

Ranko Ostojić


